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1. Godkendelse af referat 

1.1. Referat af ordinært møde d. 30. juni 2022 

 

Godkendt uden bemærkninger. 

 

2. Praksis og principper 

 

Intet at behandle. 

 

3. Orientering om afgørelser fra Styrelse, Rektorat og Meritankenævn (Lukket punkt) 

 

Studienævnet modtog orientering. 

 

4. Behandling af ansøgninger vedr. dispensation og merit (Lukket punkt) 

 

- 

Referat af  

Emne  Møde i Studienævn for HA 

Dato og tidspunkt  19. august 2022 

Klokken 9.30 – 14.30 (cirka) 

Sted  Mødelokale M, Campus Odense 

 

Til stede  

studienævnsmed-

lemmer 

 

Afbud studie- 

nævnsmedlemmer 

 

Til stede  

administration 

 

 

Afbud administration 

 

Tina Lundø Tranekjer, Knud Sinding, Nils Karl Sørensen 

 

 

 

Kenneth Schultz, Martin Senderovitz, Julie Ellelund Hejrebjerg 

Rothgarn 

 

Julie Udbye Nielsen (punkt 1 – 4), Selma Brackovic (punkt 1 – 4), 

Louise Folkestad (punkt 1 – 4), Kirsten Høg (punkt 9 – 12), Dorthe 

Sjørslev Rasmussen (referent) (til stede under hele mødet) 

 

Brian Kjær Jepsen, Lise Abrahamsen, Charlotte von Holstein, Maria 

Garfield Grønbjerg Andersen 

 

Mødeleder  Tina Lundø Tranekjer 
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5. Danmarks Studieundersøgelse 

 

Tina Lundø Tranekjer introducerede kort undersøgelsesformatet. 

Danmarks Studieundersøgelse akkumulerer resultaterne fra en række målinger og undersøgelser relateret til 

blandt andet trivsel, frafald, tilfredshed, studieintensitet og studiemiljø. 

 

Det bemærkes, at Studienævn for HA i sin behandling tager forbehold for gængse overvejelser omkring tilstrække-

lige svarprocenter, og forhold omkring hvilke studerende der reelt besvarer denne type undersøgelser. 

 

Studienævn for HA har ved behandling noteret sig følgende: 

 

Umiddelbare opmærksomhedspunkter: Måleresultater omkring feedback som læringsværktøj 

   Studieintensitet 

   Studiemiljø / Trivsel 

   Dannelse af helhedsforståelse af uddannelsesvalg 

 

Udfyldende bemærkninger til ovenstående opmærksomhedspunkter: 

* Det kan konstateres, at de mindre campusser opnår bedre måleresultater på parameteret ”Konstruktiv feedback”.  

De specifikke målepunkter i undersøgelsen omkring punktet er målt med meget varierende resultater. Det er stu-

dienævnets vurdering, at der er flere forhold der antageligt spiller ind. En række af disse berører de studerendes 

adfærd f.eks. i forhold til fremmøde, studieaktivitet, mulighed for spørgsmål i undervisningen. 

Studienævnet opfordrer til, at en udviklingsindsats på området rettes mod både instruktorer og VIP´ere. Og at der 

samtidig sættes fokus på både undervisningsdækning og instruktorrekruttering. 

 

* I forhold til parameteret ”Studieintensitet” er målingen i et niveau der er acceptabelt, og et antal steder tæt på den 

forventede norm. Det bemærkes dog, at målingen for campus Odense må betragtes som utilfredsstillende.  

Studienævn for HA noterer sig, at der ses i fald i målt studieintensitet over årene 2018-2021 på campus Odense. 

På campus Esbjerg særligt ses der en lille stigning over samme årrække. 

 

* Der er række målinger der berører området ”Trivsel”.  

Studienævn for HA noterer sig, at der desværre kan konstateres en negativ udvikling overordnet set for alle ud-

budscampusser. Tina Lundø Tranekjer kigger dybere ind i tallene omkring denne del af undersøgelsen.  

 

* I forhold til målingerne omkring Studiestart er der en række interessante observationer. Særligt noterer studie-

nævnet sig, at der er op mod 1/3 af respondenterne der angiver at de kan komme i tvivl om, hvorvidt de hører til 

på det studie de har valgt. Dette tal kan have sammenhæng med målinger omkring blandt andet frafald og vigende 

trivsel på studiet i et længere perspektiv. 

 

Tina Lundø Tranekjer orienterede om, at der pågår parallel proces omkring Danmarks Studieundersøgelse i HA 

Forum. Det forventes at der gives deadline for bemærkninger fra HA Forum til d. 15. september. 

 

Studienævnet har mulighed for at respondere til fakultetet på undersøgelsens resultater. 

 

Tina Lundø Tranekjer laver udkast til svar fra Studienævn for HA, forventeligt til det ordinære møde i 

september 2022, alternativt sendes udkastet ud i skriftlig høring. 
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6. Fagbeskrivelser F23 

6.1. Campus Sønderborg 

6.2. Campus Esbjerg 

6.3. Campus Kolding 

6.4. Campus Odense og Slagelse 

6.5. Fællesfag 

 

6.1. Fagbeskrivelser - Campus Sønderborg 

 

Intet at behandle. 

 

6.2. Fagbeskrivelser - Campus Esbjerg  
 

Fag Campus Status Nyt fag / Ændring(er) / Bemærkninger ved ”Ikke 

godkendt” 

Evaluering af energiprojekter Esbjerg Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

Event Management 1: theo-

ries and methods 

Esbjerg Godkendt Mindre sproglig ændring fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

Evaluering af projekter I sport 

og events 

Esbjerg Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

 

6.3. Fagbeskrivelser - Campus Kolding 

 

Intet at behandle. 
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6.4. Fagbeskrivelser - Campus Odense og Slagelse 

 

Fag Campus Status Nyt fag / Ændring(er) / Bemærkninger ved ”Ikke 

godkendt” 

Marketing Odense Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

 

6.5. Fagbeskrivelser - Fællesfag 

 

Fag Campus Status Nyt fag / Ændring(er) / Bemærkninger ved ”Ikke 

godkendt” 

Erhvervsjura Fællesfag Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

Business Law Fællesfag Godkendt Mindre sproglig ændring fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

Introduktion til Statistik Fællesfag 

 

Knyttet til det 

overordnede 

fællesfag. 

Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

Introduction to Statistics Fællesfag 

 

Knyttet til det 

overordnede 

fællesfag. 

Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 
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Marketing Fællesfag Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

Marketing  Fællesfag Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

Introduktion til Marketing Fællesfag Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

Introduction to Marketing Fællesfag Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

Strategi Fællesfag Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

Strategy Fællesfag Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 
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Videregående kvantitative 

analyser 

Fællesfag Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

Advanced Quantitative Analy-

ses 

Fællesfag Godkendt Ingen ændringer fra fagansvarlig.  

 

Administrativ ændring i angivelse af studienævn. 

 

Der være mindre sproglige ændringer og/eller admi-

nistrative ændringer/præciseringer. 

 

7. Undervisning og Eksamen 

7.1. Eksamensplan V22-23 BA - Fællesfag / Til orientering og gennemsyn 

7.2. Ansøgning om afvigelse i lektionssammensætning E22 - Campus Esbjerg 

 

7.1.  

Studienævnet modtog orienteringen og tiltrådte eksamensplanen. 

Tina Lundø Tranekjer har noteret sig at første prøvedato for fællesfag er rykket ind i første mulige eksamensuge, 

således at første prøvedato ikke er placeret mandag i uge 1.  

Erfaringsmæssigt er det hensigtsmæssigt at tilstræbe første hverdag i januar ikke er i anvendelse som prøvedato 

for skriftlige prøver. 

 

7.2. Ansøgning om afvigelse fra fagbeskrivelsen i sammensætning af lektioner og vejledningssessioner i faget 

”Energy Markets” i E22 

 

Studienævnet behandlede ansøgningen om tilpasning i planlægning af sammensætning af lektioner og vejled-

ningssessioner i faget i forbindelse med afvikling i E22.  

 

Ud fra de i ansøgningen anførte forhold vurderede Studienævn for HA at situationen omkring undervisningsdæk-

ning har karakter af force majeure. 

 

Videre har studienævnet noteret sig, at der i ansøgningen fremgår overvejelser af vigtigheden af, at der skabes 

grundlag for afvikling af online vejledningssessioner i den fysiske undervisning. Videre har studienævnet noteret 

sig, at det af ansøgningen fremgår, at det er tilset at undervisningen dækkes med en underviser med indsigt i både 

uddannelsen og fagområdet. 

 

 

Endelig orienterede Tina Lundø Tranekjer om proces, og efterbehandling, af implementering af udbud i E22 af un-

dervisning, og eksamen, forbundet til  faget ”Operations and Supply Chain Management”. 

 

8. Evalueringer – svarprocenter 

 

Der ses overordnet desværre en negativ udvikling i opnået andel af svarprocenter på evalueringer. 
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Studienævnet bemærker at det overordnet set betragter det som værende problematisk at danne konklusioner, og 

deraf affødte handlinger, ud fra lave opnåede evalueringsprocenter i fag.  

 

Studienævnet anser en opnået evalueringsprocent på minimum 25% som reel i forhold til at kunne anvende evalu-

eringsresultaterne med rimelighed. 

Hertil bemærkes det, at med en threshold på 25% ville store dele af undervisningsevalueringen vedr. F22 være 

ikke anvendelig. Resultaterne anvendes naturligvis på trods, men med vanlige forbehold omkring egentlig validitet. 

 

Studienævnet diskuterede muligheden for at ændre praksissen omkring at evaluere alle fag i forbindelse med 

hvert semesterudbud, til at foretage selekteret fagevaluering efter hvert semester.  

Studienævn for HA peger på, at en sådan fremgangsmåde potentielt kunne øge evalueringsprocenterne i de ud-

valgte fag, ud fra et perspektiv om at evaluering af færre fag muligvis kunne højne interessen og velviljen relateret 

til undervisningsevaluering blandt de studerende.  

 

Herudover bad Studienævn for HA Tina Lundø Tranekjer viderefører problematikken i HA Forum, sådan at der kan 

laves indsatser lokalt i forhold til at højne svarprocenterne på undervisningsevalueringerne. 

 

9. Tydeliggørelse af SDU Business School 

 

Studienævn for HA kan umiddelbart foreslå følgende forslag til mulige indsatsomåder for tydeliggørelse af SDU 

Business School: 

 

▪ Udvikling af foldere. 

▪ Tydeliggørelse via angivelse i fagbeskrivelser. 

▪ Oprettelse af f.eks. Cand.soc. rettet med professionsbachelorer, og dermed mulighed for 

i øget grad at være aftager af uddannede proffessionsbachelorer fra UCL´erne ved over-

gang til kandidatstudie. 

▪ Anvendelse af anden farveskala i materiale. 

▪ Logo skabelon, til anvendelse i f.eks. mails og anden korrespondance. 

▪ Business School Lounge – ved etablering af specifikke faciliteter til studerende under 

SDU Business School 

▪ Events – og gerne tænkt ud af boksen. 

▪ Øget fokus på eksterne interessenter. 

▪ Egentlig ressource-allokering til tydeliggørelse, events etc. 

▪ Anvendelse af alumner som f.eks. rollemodeller. 

▪ Styrkelse af erhvervs-ph.d. program(mer). 

▪ Branchedrevne forsknings-konsortier. 

 

10. Ansøgere KOT til studiestart 1/9-2022 

 

Tina Lundø Tranekjer orienterede om status på hhv. opgørelse af KOT ansøgningstal, antallet af tilbudte pladser, 

og aktuel status for ja tak til tilbudt studieplads.  

Fristen for tilbagemelding vedr. tilbudt studieplads er stadig åben, og der vil derfor være en udvikling i sidstnævnte 

tal frem mod studiestart. 
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Studienævnet noterer sig et overordnet set er et fald i antallet af optagne på HA-uddannelsen. 

Tina Lundø Tranekjer bemærkede, at der i 2022 ikke er Runde 2 optag på SDU´s uddannelser. 

Dette er en SDU beslutning, og altså ikke en SAMF beslutning. 

 

11. Meddelelser  

11.1. Referat af møde i Studienævn for cand.merc. og cand.merc.aud. d. 21. juni 2022  

11.2. Dagsorden for møde (sagsbehandling) i Studienævn for cand.merc og cand.merc.aud. d. 30. juni 2022 

11.3. Referat af møde i Studienævn for Cand.public. d. 24. maj 2022 

11.4. Dagsorden for ekstraordinært, konstituerende møde i Studienævn for Cand.public. d. 15. august 2022 

11.5. Dagsorden for møde i Studienævn for Cand.public. d. 15. august 2022 

11.6. Referat af møde i Studienævn for Cand.public. d. 21. juni 2022 

11.7. Dagsorden for møde i Studienævn for Markeds- og ledelsesantropologi, Økonomi, Matematik-Økonomi 

og Miljø og Ressource Management d. 9. august 2022 

11.8. Dagsorden for møde i Studienævn for Cand.merc. og cand.merc.aud. d. 19. august 2022 

11.9. Dagsorden for møde i Studienævn for Jura d. 16. august 2022 

11.10. Dagsorden for møde i Studienævn for Statskundskab, Journalistisk, Sociologi og Europæiske Studier 

d. 22. august 2022 

 

- 

 

12. Eventuelt 

 

Studienævnet modtog orientering om, at Christina Nishi Gandha Tegllund er udtrådt af Studienævn for HA pr. 31. 

juli 2022.  

 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

Tina Lundø Tranekjer   Dorthe Sjørslev Rasmussen 

Studienævnsformand   Studienævnssekretær 

 


